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                            - Til Samvirket af dige og kystsikringslag i Nordsjælland - 
 
Kære Samvirket. Nedenstående bedes fremsendt til de øvrige medlemmer i foreningen i sin fulde 
form. 
Artiklerne er taget som skærmbillede på min lap-top, så det kan virke lidt småt, men bør kunne 
læses med lup eller forstørres, efter hvilke muligheder man har. 
 
Herunder stilles forslag til vor generalforsamling 27/8 i Helsinge under punktet “indkomne forslag” - 
med efterfølgende afstemning. 
 
Med baggrund i 2 artikler i Jyllandsposten 7/1 og 20/1 i år - sidstnævnte som svar/kommentar til 
første - ønskes projekt “NORDKYSTENS FREMTID” sat på pause i mindst 2 år, indtil den i artiklerne 
omtalte KLIMAHANDLINGSPLAN er vedtaget, og sat i værk. 
Ikke mindste situationen med det forestående valg kræver eftertænksomhed, samtidig med, at der 
omsider er dukket alternativer op til det traditionelle  jyske strande anpassede strandfodrings- 
concept - der forøvrigt aldrig har været overebevisende, da der til evig tid skal efterfodres, for bare 
at opretholde en bare rimelig tilstand. Det samme er stillet i udsigt, osse her. ( Der findes iøvrigt en 
samling af fejlslagne fodringsindsatser i milliardklassen, samlet af journalist i Ringkøbing, over de 
sidste år- 10’er.) 
 
Fremtidens forlængst erkendt klimaændring kræver nødvendigvis langt større - og evidensbaseret 
sikrere metoder, samt. kombinationsmuligheder. Klinadebatten var endnu ikke sat igang, i “NKF” i 
2014, og  derfor er de voldsomme klimaændringer heller ikke indregne, med periodiske og 
permanente højvands- stigninger, så alene på det tekniske, bør dette concept sættes på pause og 
revurderes. (50-årsstorme er vist helt gået i restordre) 
 
 
Det samlede økonomiske overblik er stadig ikke på plads efter 8 års forarbejde/rapporter o.s.v., til 
over 16 millioner kommunale kroner - og 41 statslige-uden at der er kommet et eneste sandkorn på 
stranden efter ”Bodilstormen” i dec. 2013. 
Nuværende projektoplæg er forpasset - vi må have en TIME OUT tænkepause, for ikke at 
fejlinvestere i de næste 50 år - bundet til et concept, der ikke kan/må ændres - og en extrem 
minimal bidragsyder gruppe, der er udvalgt, alene fordi de befinder sig tættes på et projektområde( 
POBA-concept), hvor hele samfundet vil have gavn og nytte af investeringen - hvis den ellers 
omveksles i konkret blivende sikring. “Nordkystens Frermtid” giver ingen garantier, hverken for den 
tekniske virkning eller økonomien i projekperioden til 2074, som jeg vil glæde mig til med 127 år i 
bagagen, min fremtid. 
 
Her kommer artiklerne : 
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Jeg håber, at det kan læses. 
 
I første artikel bemærker jeg især i kolonne 3, fra næstsidste afsnit : -  
 
 som det nævnes …, til og med i kolonne 4, der ender med : - herunder ud fra lighedsbetragtninger… 
-. 
Det må da give stof til eftertanke, for det må og skal være en samfundsopgave at tage sig 
helhedsmæssigt af ukontrollable klimaændringer - osse medførende grundvandsstigninger. 
Nytteprincippet fra 1840 er og bliver fortid, hvorfor vi må afvente kommende lovgivning - og ikke 
brandbeskatte en lille gruppe parcellister, som ofte allerede har sikret deres ejendom - bedre end 
kommende projekt vil kunne, og for egne midler. At bede dem om osse, at sikre Danmarks Kyst er 
utopisk ! 
(Jvnf. venligst osse PROPORTIONALITETSPRINCIPPETS påbud til offentlig myndighd om : - IKKE AT 
KRÆVE ET MERE INDGRIBENDE TILTAG GENNEMFØRT, NÅR ET MINDRE ER TILSTRÆKKELIGT. - 
(I kystgrundejejerregi er ofte langt mere virkningsfuldt foretaget - for egne midler) 
At disse sikkerhedsnødvendige og KDI - godkendte tiltag af projektledelsen sættes til værdien O er 
umanerligt, måske i forsøget på at ligestllle handling med passivitet. De, der intet har foretaget sig 
bør først yde samme indsats - før LIGHEDSGRUNDSÆTNINGEN kan komme på tale 
 
Bemærk tillige  i artikel 2 fra toppen af 3. kolonne : - Der findes - og udvikles …, indtil næste afsnit. 
Det øvrige indspark i artiklerne giver et fint helhedsbillede af, at der arbejdes på sagen - for det 
samlede samfunds skyld, naturligvis. 
 
Til slut en interessant udmelding fra 6/10 2014 - udarbejdet af KU - for hvem, forøvrigt? 



 
 
I denne meddelelse ser vi, hvor meget projekt “NKF” er svulmet, og hvad politikerne i kystkommuner 
vil kunne glæde sig til i nye grundskatter og turistindtægter - hovedsagligt betalt af lodsejere, der 
ikke har stemmeret i de 3 kommuner, men er flittige af dagligvarebuutikker og håndværkerforbrug, 
når de “tager på landet” - og så lige grundskylden, der så vil stige 3-700% årligt, hvis vi skal tro dette 
indspark, da “Nordkystens Fremtid” meget vel kan ende på den forkerte side af 1.000.000.000 
danske kroner - og ikke 150 millioner, som artiklen omtaler. 
 
Fortsat god sommer - fra John Funch - lag 30 - Kyst&Skrænt - Holløselund. 



 
   
- Vi er alle i samme båd - 

 


